

## Referat Bestyrelsesmøde d. 27. marts 2018

Sted: Kanehøjgaard, Ishøj Golfklub

Tid: kl. 17.30 – 20.30

### Indkaldt

Klaus Gundertofte (KG)

Peter Bundgaard Hansen (PBH)

Peter Langballe Sørensen (PLS)

Jan Hvidberg (JH)

Bente Bjerring (BB)

Lisbeth Teglstrup (LT)

Anne-Grethe Thorn (AGT)

### Deltagere i første del af mødet:

Rasmus Haugaard Christensen (RHC)

Kaare Frogne (KF)

### Afbud:

### Referent:

AGT

### Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af seneste referat
3. Orientering fra Kaare Frogne
4. Orientering fra IG A/S v/RHC
  - a. Herunder priser i restauranten
5. Pressedækning – Golfens Dag
6. Nyt om Golfspilleren i Centrum
7. Orientering fra DGU repræsentantskabsmøde (Klaus)
8. Orientering fra Ishøj Idrætsråd repræsentantskabsmøde (Jan)
9. Hjemmesiden – hvordan informeres bedst om udvalg m.v.
10. Klubaften (Jan)
11. Henvendelse fra DGU, kommune, etc.
  - a. Puljemidler fra DGI/DIF
12. Kort orientering fra bestyrelsens medlemmer herunder arbejdet i udvalg
13. Bestyrelsens arbejde i udvalg – fordeling af poster
14. Økonomi og budget
15. Eventuelt

## Referat

### *Ad 1. Godkendelse af dagsorden*

Godkendt.

### *Ad 2. Godkendelse af seneste referat*

Godkendt.

### *Ad 3. Orientering fra Kaare Frogne*

- **Den nye aftale**

Siden sidst har KF haft dialog med DGU vedr. aftalen, men afventer forsat en afklaring. Det er således status quo.

- **Restauranten**

Der er etableret en restaurant i klubhuset og ansat 2 kokke, som er startet 1. marts og nu har åbnet for servering.. Der er godkendt alkoholbevilling.

Der er forskellige leverandører til restauranten.

Man har fundet frem et set-up, der kan være rentabelt med frokost ud af huset.

Restauranten skal være en væsentlig del af golfbanen.

Der stræbes mod at holde åbent på tidspunkter hvor klubberne i klubben er på banen.

- **Priserne i restauranten**

Der har været en del tilbagemeldinger på, at priserne i restauranten er blevet for høje, hvilket kan medføre, at medlemmerne ikke køber tilstrækkeligt.

Rasmus mener ikke, at priserne generelt er for høje.

Der er tale om kvalitetsmad, hvorfor man skal se på mængden og kvaliteten i forhold til prisen. Der vil i starten være åbent til kl. 21 tirsdag, onsdag og torsdag. I højsæsonen vil der være åbent til kl. 21 hele ugen.

- **Klublokale**

På 1. sal, hvor der har været klublokale, har Ishøj Golf A/S skønnet, at dette ikke er blevet brugt tilstrækkeligt, hvorfor man har etableret selskabslokale her.

Herudover vil man indrette storkøkken, hvor der var proshop tidligere.

Det diskuteres hvor vidt der kan etableres et nyt klublokale, men dette er der ikke udsigt til foreløbig. KF mener ikke, at klubben har en aftale om et klublokale.

Pokalerne er flyttet væk fra de skabe, som klubben har indkøbt. Ligeledes er de gamle golfkøller, som var hængt op for at skabe hygge, blevet fjernet.

### *Ad 4. Orientering fra IG A/S ved RHC*

- **Vintergolf**

Foreslår, at vi lukker den store bane mere om vinteren, men til gengæld spiller på sommergreens på den lille bane.

- **Banen**

Der er gang i etablering af de nye tee-steder, så de er klar til d. 7. april.

Bunkers bliver rettet til, og der kommer mere sand i bunkers. Der bliver lagt ny turf på.

Der kommer 3 nye ”green-klippere”, hvilket gør det nemmere at holde vores bane.

Desuden er der kommet en ung mand i praktik som greenkeeper.

- **Unge golfspillere hjælper i shoppen**

Jessica og Valdemar kommer og passer shoppen nogle gange om ugen, for at aflaste PRO'erne mandag og onsdag samt Rasmus i weekenden.

- **Nyhedsbrev**

RHC mener, at der er for få der læser nyhedsbrev, hvorfor det kan være, at vi holder op med dette. Dette er dog ikke endelig besluttet.

RHC baserede sin vurdering på antallet, der havde læst nyhedsbrevet i Golfbox, hvilket på ingen måde er retvisende, idet vi vel alle læser nyhedsbrevet i vores mailsystem.

Der kommer nye regler fra 25. maj 2018, for modtagelse af et nyhedsbrev. Dvs. man skal selv ønske at modtage dette.

De nye regler fra 25. maj skyldes ændring af Persondataloven.

#### **Ad 5. Pressedækning – Golfens Dag**

- RHC mener ikke det er en god idé, at sætte annoncer i aviserne, men vi kan lave en ”god artikel”, som sikkert vil være bedre.

RHC vil lave et møde journalist Tomas Brinck, som kan lave et oplæg til en artikel.

KG vil også lave et udkast.

Vi har udarbejdet flyers, som vi gratis får 200 af fra DGU. Så snart de kommer, vil vi fordele dem til klubberne og lægge nogle også i restauranten.

Herudover vil vi gå på Facebook.

#### **Ad 6. Nyt om Golfspilleren i Centrum (GiC)**

- Der er ikke noget nyt.

#### **Ad 7. Orientering fra DGU repræsentantskabsmøde (Klaus)**

- KG har deltaget i DGU's repræsentantskabsmødet d. 16.-17. marts i Korsør.

Temamøde om aftenen d. 16. marts.

- Lørdagens program var de nye golfregler fra 1. januar 2019, som nu er vedtaget. Af dette kan nævnes:

Der er ”paratgolf” og man må kun lede efter bold i 3 min (mod tidligere 5 min.). Hvis man er ”Out of bounds” må man droppe i stedet for at gå tilbage og spille en ny.

Man må grounde i strafområder alle steder på banen.

Man må fjerne naturgenstande overalt på banen.

Man må fremover droppe fra knæhøjde.

Alle lokalregler for Ishøj Golfklub skal laves om inden årets udgang.

DGU's dommere bliver udlært i de nye regler her i april måned.

- Nyt handicap-system, som bliver verdensomspændende, træder i kraft 1. januar 2020.

Der bliver lempet mht. fx EDS-runder. Man opfordrer til at indlevere flest mulige scorekort.

Starthandicap bestemmes ud fra 1 score. Efterhånden bestemmes handicap som

gennemsnittet af handicapscore for de bedste 8 scores ud fra de seneste 20 scorekort.

Golfbox bliver rettet til så det kommer til at passe.

- På repræsentantskabsmødet blev bestyrelsen genvalgt.

- Kontingentforhøjelse på 3 kr. pr. medlem pr. kvartal, som blev vedtaget.
- Ishøj Golf er nu blandt de 35 største golfklubber i landet.

#### ***Ad 8. Orientering fra Ishøj Idrætsråd repræsentantskabsmøde (Jan)***

- JH har deltaget i ovennævnte møde. Ishøj Idrætsråd er en sammenslutning af idrætsforeninger i Ishøj.  
De formidler primært tilskud til udenlandsstævner, m.v. for juniorer.

#### ***Ad 9. Hjemmesiden – hvordan informeres bedst om udvalg m.v.***

- JH vil gerne synliggøre udvalgene lidt bedre.  
AGT og JH samarbejder om et ændring, så informationen bliver optimal.

#### ***Ad 10. Klubaften (Jan)***

- JH foreslår, at man afholder en klubaften med en 9-hullers turnering for alle klubmedlemmer, efterfulgt af mad og drikke. Dette kunne være en onsdag aften i måneden. Første gang en gang i maj. Mulighed for nye spillere at komme til at spille med andre i klubben.  
JH og LT vil gerne være med til at arrangere dette. Michael Scott og Tracy Ellgaard indbydes også til at deltage.

#### ***Ad 11. Henvendelser fra DGU, kommune, etc.***

- **Puljemidler fra DGI/DIF**  
DGI/DIF har overtaget nogle midler, hvor man kan søge om tilskud til et eller andet projekt. KG foreslår, at man laver et projekt omkring skolerne i lokalområdet samt Golf og diabetes. RHC har allerede et projekt klart til et skoleprojekt.  
Golf og diabetes kunne være et samarbejde mellem seniorklubben og bestyrelsen.

#### ***Ad 12. Kort orientering fra bestyrelsens medlemmer, herunder arbejdet i udvalg***

##### **Baneudvalg**

- Intet nyt

##### **Sponsorudvalg**

- Intet nyt

##### **Eliteudvalg**

- Morten Ankerdal har holdt foredrag for eliten om holdsport.  
Det var en meget positiv oplevelse.
- Plan for 1.-holdet. Det er vigtigt at få spillernes input.
- Søndag d. 25.3 blev Elitens Ryder Cup afviklet.

## **Golfbox**

### ***Siden sidst:***

- PBH har sammen med RHC gennemgået og ryddet op i rettighederne til Golfbox. Fratrådte bestyrelses- og udvalgsmedlemmer er fjernet og tiltrådte er tilføjet.

### ***Kommende aktiviteter:***

- Ændring af tee-steds markering fra farve til længde er sat til at starte den 6. april.

## **Aktivitetsudvalg**

### ***Siden sidst:***

- Bankospil blev afholdt søndag den 4. marts. Gav et overskud på knap 7.000 kr.

### ***Kommende aktiviteter***

- Se Pinsesolen Danse turnering søndag den 20. maj. Som et forsøg rykkes starten 1 time, så vi først starter kl. 6.30.

## **Medieudvalg**

- Intet nyt

## **Klublokaleudvalg**

- Intet nyt

## **Begynderudvalg**

- Intet nyt

## **Turneringsudvalg**

### ***Siden sidst***

- Generelle Turneringsbetingelser på hjemmesiden er opdateret med oplysning om nyt nummer til MobilePay ved betaling af turneringsfee.

### ***Kommende aktiviteter***

- Åbningsturnering på begge baner den 7. april. Pga. vejret kan flytning til senere dato komme på tale. Endelig beslutning træffes umiddelbart efter påske.
- Ishøj Elite Open den 21. april er allerede fuldttegnet med 90 deltagere og flere på venteliste. Deltagerne kommer fra 30 forskellige klubber, fra Ålborg i nord til Maribo i syd og Jelling i vest. Ishøj deltager med 28 spillere. Abacus og EliteRen er sponsorer, og der vil være en samlet præmiesum på 18.000.- kr. at spille om.

## **Regionsgolf 2018**

### ***Siden sidst***

- Følgende har meldt sig som holdkaptajner:  
B-holdet: Anne Kunze  
C-holdet: Anita Nielsen  
D-holdet: - mangler  
SC-holdet: Bent Andersen  
SD-holdet: Jørgen Beck Storgaard

VD-holdet: Jørgen Kjær Hansen

Der er så få tilmeldinger til D-holdet at vi måske bliver nødt til at trække holdet. Endelig beslutning træffes efter åbningsturneringen.

#### ***Kommende aktiviteter***

- Ishøj har fået tildelt følgende slutspilmatcher:  
Kvartfinale i SB-rækken onsdag den 8. august 2018 Kl. 16:30 og  
Semifinale i VA-rækken mandag den 13. august 2018 Kl. 10:00  
De nødvendige tider hertil er reserveret i Golfbox.

#### **Juniorudvalg**

##### ***Kommende aktiviteter***

- **Træningsplan**  
Den tidlige time om tirsdagen er der problemer med at have protrænerne til stede.
- Den første træning er tirsdag d. 10. april. Forældre møde efter første træning.
- Vil gerne prøve at får gang i noget træning med forældre og bedsteforældre i weekenden.

#### **Regel- og Handicap**

##### ***Siden sidst***

- Intet nyt

#### ***Ad 13. Bestyrelsens arbejde i udvalg – fordeling af poster***

Det er godt at bestyrelsen er repræsenteret i de forskellige udvalg. Følgende ændringer:

- **Begynderudvalget**  
Der mangler folk i dette, hvorfor BB, KG og LT gerne vil deltage i dette.  
LT vil gerne tage formandskabet i dette udvalg.
- **Regel- og handicapudvalget**  
Dette er også et ”ordensudvalg”. BB vil gerne deltage her. KG, Jesper Hørning og Kai S. Hansen er fortsat medlemmer.
- **Medieudvalget**  
AGT og Torben Rydiander
- **Aktivitetsudvalget**  
BB indtræder i dette udvalg i stedet for AGT

#### ***Ad 14. Økonomi***

- RHC har haft møde med PLS og KG vedr. medlemmer, som er i restance.

#### ***Ad 15. Eventuelt***

- **Mail-box til udvalgene skal opdateres vedr. hvem der er ansvarlige**  
Der ligger en fil i Dropbox

Næste møde

**tirsdag d. 17. april 2018 kl. 17.30.**